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Milí spoluobčané, 
 

blíží se 2. červenec – Náš svátek. 
Ten letošní je pro nás všechny 
nejvýznamnějším dnem. V době, 
kdy píši tyto řádky, vrcholí 
stavební práce na úpravě 
prostranství v okolí 
kapličky. Řešení tohoto 
projektu nebylo jedno-
duché, a to díky výškovým 
rozdílům, sjezdům k rodinným 
domům a také vodovodu. Cílem 
je odvést vodu od kapličky, 
provést kolem ní drenáž, která 
zabrání přístupu vlhkosti, 
a vybudování plochy, která nám 
zpříjemní naše setkávání a dodá 
středu obce důstojný vzhled. 
Co mne velmi tíží, je nakládání 
s domovním odpadem. Zde 
jsme velmi nedisciplinovaní. 
K této věci již bylo napsáno 

hodně. Chtěl bych však 
připomenout, jak třídit odpad. 
Vidíme v kontejnerech staré 
dveře, bedny, dřevo, které se dá 
použít v domácnostech na 
topení. Nepatří zde ani stavební 
odpad a už vůbec ne eternit, 

který se řadí mezi nebezpečný 
odpad, jehož svoz obec provádí 
dvakrát ročně. Kontejner na 
bioodpad není určen pro silné 
větve. Mnohokrát se stává, že 
nám jej technické služby 
nevyvezou do kompostárny, ale 
na skládku do Kvítkovic a naše 
snaha ušetřit finanční 
prostředky je marná. Snažme se 
se změnou začít u sebe, nikoli 
u těch druhých, jak stále 
slýchám.  

Dále bych vás chtěl požádat 
o spolupráci. Vyskytuje se 
problém, kdy kontejnery, které 
jsou určené pro občany 
Hostišové, využívají i občané 
z jiných obcí a dokonce, což je 
alarmující, i stavební firmy. 

Můžeme zde vidět také 
odpady z automobilů, 
například nárazníky, 

různé plasty i čelní skla. 
Snažme se tomuto vandalství 
zabránit. 
Závěrem bych vám, milí 
spoluobčané, rád popřál 
příjemné slavnostní prožití 
Našeho svátku. Den, kdy 
budeme světit nový zvon, ať je 
krásnou a neopakovatelnou 
vzpomínkou na dlouhou dobu. 

Milan Šesták 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

 

Nový zvon se slavnostně 
rozezní 2. července na Náš 

svátek. 
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2 Ze zasedání zastupitelstva obce  

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE  
23. 3. 2009: 

 

1. Směna pozemků u kaple. Schválilo záměr obce 
Hostišová směnit pozemky p. č. 57/1 a p. č. 6, tj. obecní 
pozemek s pozemkem V. Kováře u pomníku Metoděje 
Ponížila. 

2. Rozpočtové opatření. Schválilo rozpočtové opatření č. 
2/2009. Jedná se o přesun rozpočtových prostředků bez 
změny celkového objemu rozpočtu z důvodu spoluúčasti 
na projektu Czech POINT a nákupu 2 ks stolů. 

3. Dotace na Czech POINT. Schválilo dotace na Czech 
POINT ze strukturálního fondu ERDF ve výši 58 259,- 
Kč. Náklady z obecního rozpočtu činí 10 281,- Kč. 

4. Prostranství u kaple. Uložilo starostovi obce oslovit tři 
firmy na rekonstrukci místní komunikace a úpravu 
prostranství u kaple.   

5. Vesnice roku 2009. Schválilo návrh opět se přihlásit do 
soutěže Vesnice roku. Poplatek za přihlášení činí 2,- Kč 
za občana. 

6. Prodej palivového dříví. Schválilo žádost Václava 
Kováře, Hostišová 107, o prodej palivového dříví 
v lokalitě Sklený zámek, a to v ceně 100,- Kč/prostor. m. 
Členové ZO označí vytypované stromy. 

7. Prodej palivového dříví. Neschválilo žádost pana L. 
Janíka, Hostišová 51, o prodej palivového dříví v lokalitě 
Ostrovec. Pan Janík již dostal přidělené dřevo 
a v současnosti tam nejsou přebytky.  

8. Povolení pokácení stromů. Projednalo žádost T. Kutry, 
Hostišová 155, o povolení pokácení 2 ks borovic a 1 ks 
lípy z obecního lesa zastiňující jeho pozemek a schválilo 
pokácení pouze 2 ks borovic s podmínkou, že další 
stromy se nebudou kácet. Cena za dřevo je 100,- 
Kč/prostor. m..  

9. Příspěvek na noční pochod. Schválilo žádost o. s. 
Horizont o příspěvek na noční pochod Clay-Eva ve výši 
do 4 000,- Kč po upřesnění výdajů. 

10. Zpráva kontrolního výboru. Vzalo na vědomí zprávu 
kontrolního výboru ze dne 18. 3. 2009 (kontrola účetních 
dokladů za rok 2008 – v pořádku). 

11. Různé, diskuse.  

Z. Dortová – upozornila na nečinnost kulturního výboru. 
Předseda kulturního výboru D. Vojáček přislíbil svolání 
schůzky a zajištění lepší spolupráce se ZO.  
D. Vojáček – zmínil požadavek otce J. Vojáčka na 
ukončení provozu zkušebny hudební skupiny ve sklepě 
Kulturního domu z důvodu hlučnosti - hudební skupina 
zde již svou činnost ukončila. Poukázal na volně 
pobíhající psy a znečišťující obec – navrhuje odchyt 
a umístění do útulku na náklady majitele. 
I. Dort – upozornil na budování bunkru dětmi nad 
bývalou hospodou.  
V. Zapletal – dotaz na zahájení stavebních prací 
na Strážné. Odpověď starosty – počátkem dubna.  

M. Mynář – přednesl záměr o. s. Horizont na 
rekultivaci Ostrovce, obnovu části louky. Vyjádřil 
pochvalu Pavlu Zámorskému za úklid sněhu. 
 

 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE  
17. 4. 2009: 

 

1. Změna plánu rozvoje VaK Zlínského kraje. 
Schválilo změnu způsobu čištění odpadních vod na 
lokální čištění odpadních vod. Hlavním důvodem je 
finanční nedostupnost společného řešení 
odkanalizování v rámci mikroregionu Židelná. 

2. Prostranství u kaple. a) Vzalo na vědomí cenové 
nabídky na rekonstrukci místní komunikace 
a úpravu prostranství u kaple: 
1. F. Michlovský Zlín    1 446 599,- Kč vč. DPH 
2. RIS-MONT Zlín-Louky 1 410 001,- Kč vč. DPH 
3. RM-GAS Hvozdná  1 427 380,- Kč vč. DPH 
b) Schválilo zadání zakázky firmě RIS-MONT. 

3. Oprava opěrné zdi.  
Schválilo provedení 
oprav opěrné zdi u č. 
p. 38 pana P. 
Zámorského. Opravu 
provede firma Jiří 
Němec, Hostišová 
140, v ceně 97 747,- 
Kč vč. DPH. 
K posouzení prací bude přizván statik. 

4. Zpráva kontrolního výboru.  Vzalo na vědomí 
zprávu kontrolního výboru ze dne 6. 4. 2009 ve 
složení R. Karlík, V. Zapletal, M. Šesták, M. 
Koppová a za vodohospodářskou správu pan Dorazil 
(kontrola stavebních prací na mostku Pod 
Kopánkami – mostek je v žalostném stavu). 

5. Různé, diskuse.  

D. Mynářová – není dořešeno dětské hřiště – koš na 
košíkovou, basketball, sítě na volejbal a nohejbal. 
 

 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE  
4. 6. 2009: 

 

1. Vybudování kanalizace. Schválilo žádost manželů 
R. Kovářové a V. Kováře, Hostišová 32, a pana M. 
Kováře, Hostišová 107, o spoluúčast na vybudování 
kanalizace p. č. 172/49 a 172/50. Podíl obce bude 
činit 50 %. 

2. Změna územního plánu. Schválilo žádost paní 
Jitky Palové, Spytihněv 429, o změnu územního 
plánu obce Hostišová p. č.  125/9 k výstavbě RD. 

3. Dodávka el. energie. Vzalo na vědomí cenové 
nabídky na dodávku el. energie od čtyř dodavatelů -  
EON, ČEZ, Centropol TOP a PRE. Schválilo cenově 
nejvýhodnější nabídku od firmy Centropol TOP 
s podmínkou garance nejnižší ceny po celou dobu 
trvání smlouvy. 

 

VŠÍMÁME SI 
 

Na horňáku se samo 
od sebe rozjelo 
zaparkované auto a po 
sto metrech narazilo 
do plotu.   

. 
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3 Výsledky voleb, Vesnice roku  
 

4. Pronájem pozemku. Vzalo na vědomí žádost L. 
Konečného, Hostišová 106, o pronájem pozemku 
za účelem pastvy dobytka.  

5. Různé, diskuse. 

Ing. Vlk – vznesl otázku, 
zda mohou hráči fotbalu 
užívat trávník vedle OÚ. 
Bylo konstatováno, že 
tento trávník je primárně určen hasičům. Hrou 
fotbalu je poměrně značně ničen, a proto není určen 
pro tento sport. 
M. Mynář - informoval o novém způsobu výběru 
plateb pro školku – výhradně bezhotovostně, rodiče 
pak nejlépe inkasem. 
D. Vojáček - informoval o přetrvávajících škodách, 
které vznikají na dětském hřišti. Bylo navrženo 
posoudit možnost instalace webových kamer tak, 
aby nepřetržitě snímaly inkriminovanou oblast. 
Kamera by též mohla být nainstalována k úložišti 
kontejnerů. 
V. Kovář st. - poukázal na přílišnou rychlost 
některých řidičů v úseku cesty autobusová točna – 
náves. Navrhl zakoupení a instalaci světelné 
radarové cedule nebo retardéru. Bylo konstatováno, 
že zakoupení cedule je v současnosti příliš 
nákladné, a také by se mohlo ukázat jako neúčelné. 
Retardér by způsoboval hluk. Závěr – apelovat na 
ukázněnost řidičů. 

 
 

 

 
 

 
 

 

VÝSLEDKY VOLEB 5. A 6. ČERVNA 2009 DO 
EVROPSKÉHO PARLAMENTU V OBCI HOSTIŠOVÁ 

 

Pořadí Strana Počet 
hlasů 

1 ODS 19 

2 KDU-ČSL 16 

3 ČSSD 14 

4 KSČM 10 

5 Starostové a nezávislí 7 

6 Strana důstojného života 4 

7 Strana zelených 4 

8 Dělnická strana 2 

9 Volte Pravý Blok 2 

10 
Sdružení pro republiku - 
Republikánská strana Československa 

2 

11 Moravané 1 

12 Suverenita 1 

13 Evropská demokratická strana 1 

 

Volební účast: 24 % (83 z 352 voličů) 
 
 

 

VESN IC E  ROKU  
 

Představte si soutěž, do které se přihlásí patnáct 
vesnic z celého Zlínského kraje, od těch 
největších, s několika tisíci obyvatel, až po ty 
nejmenší, kde se počítá spíše ve stovkách. Každá 
z těchto vesnic má dobrý důvod se domnívat, že 
v soutěži uspěje - každá se má čím pochlubit, 
každá dosáhla jistých úspěchů, v každé z nich se 
našli lidé, kteří nedělají jen to, co musí, ale 
spoustu toho, do čeho je nikdo nenutí.  
A představte si, že máte v galerii těch drobných 
i větších úspěchů jednotlivých vesnic vážit 
a rozhodovat, tak jako to musela udělat komise: 
tito jsou lepší, tito zase horší, tito první, tito 
poslední. Nevděčná a velmi obtížná úloha - 
neměnil bych s žádným členem komise - po tři 
dny od rána do večera pečlivě vnímat atmosféru 
jednotlivých obcí, posuzovat je navzájem, 
srovnávat nesrovnatelné a rozhodovat o pořadí. 
Když na sklonku prvního ze tří dnů zavítala 
komise k nám na Hostišovou, byla netrpělivě 

očekávána nejen starostou a členy zastupitelstva, ale také 
Bábinkami, Hostbandem a hasičkami, protože jsme si 
všichni řekli, že nebudeme o činnosti v obci jen povídat, 
ale názorně předvedeme, jak to u nás chodí. Bábinky 
dostaly přednost a pochlubily se písní Hruška 
a rozvernou písní o slivovičce. Pak rozezněli struny 
kytar a basy členové 
Hostbandu a zahráli svou 
letošní novinku - píseň 
inspirovanou skupinou 
Clay-Eva s názvem Jdou 
muži tmou. V prezentaci, 
kterou pečlivě připravila 
slečna účetní a kterou při 
vlastní projekci 
komentoval Michal 
Mynář, jež pohotově 
zaskočil za onemocnělou 
místostarostku, se teprve 
ukázalo, jak bohatá je ›› 

 

  VŠÍMÁME SI 
 

Nezaměstnanost 
v obci je 8%. 

 

VŠÍMÁME SI 
 

V letošní soutěži Vesnice 
roku ve Zlínském kraji 
byla naše obec oceněna za 
podporu a rozvíjení 
spolkové činnosti a Michal 
Mynář byl vyhlášen 
Osobností Programu 
rozvoje venkova. Obě 
ocenění budou předána 
23. 8. ve vítězné vesnici - 
Újezdě.    

Redakční rada se omlouvá čtenářům za chybu 
uvedenou v minulém čísle Hostišovských novin 
na straně č. 3. Stav obyvatelstva odpovídá 
k 31. 12. 2008. 
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4 140 let kaple  

kulturní a spolková činnost na Hostišové. Knihovnou 
počínaje a neúnavnými důchodci konče. Po skončení 
projekce jsme nestačili ani nabrat dech a venku už 
zaburácela mašina - mladé hasičky chystaly cvičný 
požární útok a to si zvědaví členové komise - často 
sami taky aktivní členové SDH - nemohli nechat ujít. 
Útok se podařil a nehasič Michal Mynář trpělivě 

vysvětloval hostům 
důmyslný systém 
kanálů, který zabezpečí 
srovnatelné podmínky 
v hasičské soutěži pro 
první i pro to 
sedmdesáté družstvo.  
Ještě než se naplnil 
dvouhodinový limit 
návštěvy, stihli jsme 
komisi ukázat hasičskou zbrojnici, knihovnu, okolí 
kaple a po návratu do kulturního domu se pro ni mezi 
kulisami dětského divadla našlo i malé občerstvení. 
K tomu tlumeně hrál Hostband a vzduchem se 
vznášela typická švestková vůně. Když pak hosté 
odjeli, mohli si zastupitelé obce a další Hostišovjáci, 
kteří s přípravou hodnotícího odpoledne pomáhali, 
říct: „Udělali jsme vše, abychom naši Hostišovou 
předvedli v tom nejlepším světle!“ 

Michal Mynář  
 

 

140 let kaple Navštívení Panny Marie na Hostišové 
 

Uprostřed obce obklopená staveními stojí malá 
kaplička zbudovaná roku 1869 na místě původní 
zvonice, což dokládá mapa prvního josefínského 
mapování z let 1764 - 1783. 

V roce 1866 se s příchodem Prajzů (Prusů) na 
Hostišovou v době  tzv. prajzské (pruské) válce 
rozmohla zlá nemoc zvaná cholera. Umíralo mnoho 
lidí, vymřely i celé rodiny. Podle ústního podání 
přišlo na Hostišovou deset Prajzů a po jejich 
odchodu se tato nemoc rozšířila. 

Lidé prosili Boha 
o zastavení šířící se 
cholery a byli 
vyslyšeni. Z vděčnosti 
postavili uprostřed obce 
kapličku, ve které je 
třikrát v roce sloužena 
mše svatá. Jako 
patronku si zvolili 
Pannu Marii. 

Na choleru zemřeli dle výpisu z úmrtní matriky 
Hostišová 1866 tito lidé: 
15. srpna - Jan Janík č. p. 17, podsedník, 63 let, 
22. srpna - Jan Janík č. p. 14, podsedník, 40 let, 
26. srpna - Frant. Kulenda č. p. 6, domkař, 29 let, 
2. září - Pavel Juřena č. p. 10, pastýř, 31 let, 
2. září - Veronika Juřenová č. p. 7, 40 let, 
6. září - Karel Juřena č. p. 7, 17 let. 

Další zápisy v matrice chybí. Podle vyprávění 
zemřelo na Hostišové devět osob. 

První mše svatá v roce, zvaná prosebná, je sloužena 
2. května. Při ní občané prosí Pannu Marii za 
odvrácení všeho zlého a za úrodu. Druhá mše svatá, 
zvaná přímluvná, bývá 2. července a je to pouť 
v obci, tzv. Náš svátek. Třetí mše svatá bývá 2. září 
a je to mše děkovná. Při ní přítomní děkují za úrodu 
a šťastné prožití roku. 

Uvnitř kaple nad oltářem se nachází obraz Navštívení 
Panny Marie namalovaný Františkem Zedníkem ze 
Zlína roku 1869. Po stranách oltáře se nacházejí 
sochy sv. Josefa a sv. Antonína. Koncem 
osmdesátých let byla kaple s okolím upravena. Nový 
kříž na věži zhotovil v roce 1989 místní klempíř 
Ladislav Tobolík. 

Soupis zvonů: 
Pravděpodobně původní zvon (pro své poškození 
prodán do barevných kovů): 
Váha 22,8 kg 
 

Zvon zrekvírován za I. 
světové války 1917: 
Největší průměr 47 cm 
Váha 58 kg 
Rok ulití 1884 
Nesl nápis i vyobrazení.     ›› 

 

VŠÍMÁME SI 
 

U příležitosti svěcení 
nového zvonu naší 
kapličky vznikly dvě 
nové písničky. 

 

VŠÍMÁME SI 
 

Při stavebních pracích 
na pozemku v okolí 
Kulturního domu byl 
nalezen dělostřelecký 
granát z 2. sv. války. 
Nález byl předán policii 
k likvidaci. 
 

 

VŠÍMÁME SI 
 

30. dubna se odhalení 
pamětní desky v rod-
ném domku Jiřího 
Štokmana v Buchlo-
vicích zúčastnili 
zástupci naší obce.  
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5 Báseň 

Zvon zrekvírován za II. světové 
války 15. 4. 1942: 
Ohlašovací listina pro bronzové 
zvony z 20. 1. 1942 
Největší průměr 37 cm 
Výška k okraji 45 cm 
Rok ulití 1920 

Zinkový zvon věnoval v roce 
1943 Matouš Šesták z Hostišové 
č. p. 22: 
Váha 53 kg 
Největší průměr 47 cm 
Výška 47 cm 
Zvon vyrobila firma R. Manoušek a spol. Brno. 

Nový zvon ulila firma Josef Tkadlec z Halenkova: 
Váha 58 kg  
Ladění  a2 
Největší průměr 45 cm 

Jsou na něm tyto prvky: 
- obecní znak, 
- nápisy   

„L.P. 2009“,  
„Udělejte vše, co vám řekne“ J 2,5 (slova Marie při 
proměně vody ve víno při svatbě v Káni Galilejské; 
symbolika hroznu z nejstarší dochované pečeti obce), 
„Živé svolávám, mrtvé oplakávám, blesky rozháním“ (tento 
text vybrán z reprezentativní publikace tradiční zvonařské 
firmy Manoušek), 

- vyobrazení Zvěstování Páně (zvon nese jméno Marie). 
Vít Zapletal 

 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

NN AA ŠŠEE  KK AA PPLL II ČČKK AA   
 

Pěkná náves v Hostišové, 

vévodí jí kaplička, 

a v ní má svůj svatostánek 

Krista Pána Matička. 

Není velká jako jiné, 

a né zas tak maličká. 
 

Uteklo již hodně vody, 

co tu stavbu skončili, 

jistě byla velká slavnost, 

když tě pak světili. 
 

Od té doby bývá slyšet, 

třikrát denně ten tvůj zvon, 

volá lidi k zamyšlení 

a ohlašuje také jejich skon. 
 

Vždycky v máji co paměť sahá, 

ozývala ses modlením, 

na které zvon zval věřící, 

chviličku před setměním. 
 

Před oltářem klečívali, 

vždy malé dětičky, 

za nimi zas odrostlejší 

a v lavicích babičky. 
 

Bývaly to krásné chvíle, 

pamětliv je mnohý z nás, 

snad se to zas jednou vrátí, 

a zas bude té slávy čas. 
 

Nový zvon nám opět bude znít, 

připomínat, kdy čas je k práci 

a kdy čas se pomodlit. 

Víš on není jen mrtvá hmota, 

má srdce a zpívat zná, 

kdo cit má, ten porozumí, 

kdo rozumí, ten naslouchá. 
 

Bude zpívat, bude jásat, 

bít do srdcí lidem všem, 

by se všichni měli rádi, 

a milovali svoji zem! 
 
 Autor si nepřeje být jmenován.   

 

    

            VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

Při zemních pracech okolo 
kaple se nakrátko otevřel 
pohled do 22 metrů hluboké 
staré studny. 
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6 Zábava důchodc ů, Osvobození 

SLADKÉ MÁMENÍ 
 

Opět byla poslední dubnová sobota, tradiční už 
datum důchodcovské zábavy. Rozsvítila se světla, 
rozezněla hudba... 
Ale kdepak, tak to vůbec nebylo! Nejdříve jsme 
museli všechno připravit. Objednat pana Němčíka se 
skupinou Tango, jsme na ně už zvyklí. Potom nechat 
u Miladky napéct 
zákusky, poprosit 
sponzory o přispění a 
také sami přispět. 
Důležitá věc - pozvat 
naše přátele. Ti, kteří na 
této zábavě už byli, chodí 
rádi, cítí se tam mezi 
svými. Uklidit, zajistit 
občerstvení a požádat 
Jarka s Mirkem, aby se ujali šenku. Díky hoši! Tohle 
se dělá každým rokem. Ale když jsme viděli krásný 
háčkovaný klobouk, který přinesla do zpívání ukázat 
Maruška Hořčicová, víte, co napadlo - opravdu už 
ani nevím koho? Zatancujeme s klobouky! 
Podotýkám, že náš věkový průměr, jak jej spočítal 
náš kapelník Mirek Hořčica, je 69 let. Nejen, že na 
zábavě zazpíváme, ale taneček? 
Když taneček, tak taneček. Choreografie se 
zodpovědně ujala Alenka Pakostová. Ta snad tančila 
i ve snu. A klobouky? Dobře Marušce tak, nemá být 
tak šikovná a neměla jej ukazovat. Všechny musela 
uháčkovat sama, šikulka jedna. A pak už cvičit. 
Ženský na značky. Vyrovnat, vypnout, á dva čtyři, 
otočka, dva tři čtyři. Bohuška:“Toš kerá je pravá 

ruka, bolijó mě kolena.“ Jožinka:“Roby, toš ste blbé, 
to se nenaučíme.“ Alena:“Běžte na ty značky, to se 
musíme naučit.“ Marta:“To sem si nikdá nemyslela, 
že eště v ... rokách budu na kultůře hópať jakýsi 
tanečky“. Á dva čtyři... znělo z kazeťáku „Sladké 
mámení“. „No ale jak se to naučíme, nemuselo by to 
byt špatné,“ pronesla optimistka Maruňka Konečná. 
Dvakrát, třikrát, popáté, dneska stačí. To by člověk 
nevěřil, jak se unaví. Podobně to probíhalo ještě 
třikrát. Ubylo pesimismu, začalo se dařit, podařilo se. 
Ještě spolu s dědynky, abychom měli stejný rytmus. 
Oni jsou chápaví, hned jim zpívání šlo.  
Teď se teprve mohou rozzářit světla, můžou přijít 
hosté. Čekáme je nastrojení, načesaní, večer může 
začít. Nejdříve přivítat a pozdravit všechny přátele a 
známé. Ty z naší vesnice i ty přespolní. Rádi je 
všechny vidíme, jsme rádi, že se s námi chodí 
pobavit a pobesedovat.  
Už zní hudba, zahajovací řeč, první písně a Bábinky 
na značky. Dědynkové s kapelníkem nasadili tón a 
„Sladké mámení“ a my vykračujeme. Doleva tři 
čtyři, zadařilo se, ba řekla bych, že to bylo podle 
reakce hostů velké překvapení. Divili se, čeho jsou ty 
Bábinky schopné a my také, že jsme to dokázaly. Pak 
už se tanečnímu parketu mohou věnovat všichni. Kdo 
měl štěstí, vyhrál v bohaté tombole, nebo si přátelé u 
stolu hezky popovídali a zavzpomínali. Báječný 
večer bez televize. Pánové a dámy, bavte se! A vy 
ostatní snad příště. 

Františka Fryštacká 
 

 

Osvobození obce

7. května jsme si připomněli 64. výročí osvobození 
naší obce. Sešli jsme se před kaplí u pomníku 
partyzána Metoděje Ponížila, odkud vyšel průvod 
účastníků ke Kulturnímu domu, kde jsme uctili 
památku padlých rumunských vojáků. Po přednesené 
básni a vystoupení Bábinek jsme došli k poslednímu 

místu, které připomíná 2. světovou válku,                  
k památníku výsadkářů Clay-Eva v Trnovci. I tady se 
recitovalo, zazpívali jsme českou hymnu a pak už 
jsme si společně s dětmi v klidu a míru opekli na 
táboráku špekáčky. 

Rudolf Karlík 

 

VŠÍMÁME SI 
 

Soubor "Bábinky" 
dotočil demosnímek 
na chystané CD. 
Výběr písniček  na 
chystaném CD jistě 
potěší všechny 
příznivce souboru. 
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7 Den matek. D ětský den  
 

DDEENN  MMAATTEEKK  
 

Ani letos jsme nezapomněli na naše maminky a tak 
jsme se sešli druhou květnovou neděli v Kulturním 
domě, kde byl pro ně 
připravený program. 
Jako první vystoupily 
se svým pásmem děti z 
MŠ Mysločovice, které 
okouzlily svou 
upřímností. A pak už se 

představily i větší 
děti, které nacvičily 
pod vedením Z. 
Dortové a D. 
Fryštacké pohádku 
Honza v zakletém 
zámku. Představení 
zaslouženě sklidilo  
 

 

velký potlesk. O hudební doprovod se postarala 
skupina Hostband. Všechny přítomné maminky pak 
dostaly kytičku a jako milý přídavek balíček 
květinových semínek. 

Rudolf Karlík 
 

 
 

DĚTSKÝ DEN 
 

Na Dětský den 
se snad těší 
všechny děti, 
nejvíce ty 
nejmenší. Letos 
se děti mohly 
těšit na 
pohádkové by-
tosti, které se 
slétly do 
okolního lesa     
v sobotu 13. 6.  
Kouzelná brána 
Pohádkového le-
sa se otevřela ve 
14:30 hodin 
u Skaly. V lese 

pak děti ochut-naly med včelky Máji, zadováděly si 
s čerty nebo sedly na lopatu ježibabě z perníkové 
chaloupky. Střetly se s nelítostnými piráty, 
prošly revírem loupežníka Rumcajse a obuly Popelce 
střevíček.  Ve Studenci zase pozdravily pana Vodníka 
a po namáhavém výšlapu do kopce společně se sedmi 
trpaslíky vysvobodily Sněhurku. Na konci jejich 
cesty ještě táhly, táhly, až vytáhly řepu a potkaly také 
pracovitého Ferdu Mravence a jeho Berušku.  

U každé pohádky musely děti splnit úkol, za který 
dostaly sladkou odměnu. Odpoledne pak bylo 
zakončeno opékáním špekáčků na Strážné.  

Věřím, že se dětem 
v Pohádkovém lese líbilo 
a děkujeme všem, kteří se na 
přípravě a průběhu akce 
podíleli.  

Hana Zámorská 

    

VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

Na konci dubna úspěšně 
proběhlo třetí setkání 
maminek na mateřské 
dovolené.  

    

        VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

30. dubna vyletěla skupinka 
hostišovských čarodějnic na 
Chlum, kde předvedly rituální 
tanec zakončený upálením 
Morany.  
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8 Vítání ob čánků 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
 

 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

V neděli 31. května 2009 proběhlo Vítání občánků. 
Na úvod zarecitovaly děti krásné básničky. 

Tentokrát jsme vítali tři chlapečky a jednu 
holčičku. Rodiče nových občánků se podepsali do 
pamětní knihy. 

Poté starosta Milan Šesták symbolicky přivítal 
občánky… 

Závěr patřil malému pohoštění a přípitku na zdraví 
nových hostišovských občánků. 

…položením do kolébky. 

Děti dostaly finanční dar, pamětní list 
a pohádkovou knížku. Maminkám patřila květina. 
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9 Rozhovor, Vzpomínání  
 

HHHůůůlll kkkyyy   nnnaaa   nnnooočččnnnííí   ppprrr oooccchhhááázzzccceee   
 

Je asi 14 dní po letošním nočním pochodu po stopách 

paradesantní skupiny Clay-Eva, sedím „U nás“, přede 

mnou mladý snědý muž jménem Jakub Mynář, jehož účet 

si barman nadepisuje slovem „novinář“ a přinejmenším 

pro něj zcela netradičně nepokládá otázky on, ale já.  

 
Bydlíš v Novém Jičíně, dělal jsi v regionální televizi 
a teď pracuješ jako redaktor MF Dnes. Jak ses ocitl 
tady na Hostišové a jak ses dozvěděl o nočním 
pochodu? 
 

Hostišová je krásná, klidná dědina, do které se krásně 
utíká z velkého Zlína plného aut. Bydlím tady přechodně 
u strýce, od něhož jsem se o pochodu dozvěděl.  
 
Proč ses zúčastnil pochodu? 
 

To má dva důvody. Jednak mě zajímalo, jakým způsobem 
na tuto věc bude reagovat moje tělo, protože to byla úplně 
jiná zkušenost. A taky jsem o tom chtěl napsat do novin 
z úplně jiného pohledu, než se takové články píšou. 
 
Jaká byla tvoje představa, příprava a samotný 
pochod? 
 

Jak už jsem říkal, byla to úplně nová zkušenost, takže 
představa žádná. Vůbec jsem netušil, jestli to bude bez 
problémů nebo jestli v půlce nebudu moct. Příprava byla 
poměrně jednoduchá, spočívala v namazání několika 
chlebů na popud strýčka, „abych prý nežebral.“ K mému 
obrovskému překvapení samotný pochod alespoň po 
fyzické stránce proběhl bez jakýchkoliv problémů.           
S příjemnými společníky cesta krásně ubíhala. Myslel 
jsem, že jít celou noc bude horší. 
 

 

Vím, že jsi měl s sebou hůlky. 
Pomohly ti? 
 
 

Pomohly mi zaměstnat jednu 
ruku… za celou dobu jsem je 
nepoužil a celou cestu jsem je 
nesl. 
 

Jaký byl tvůj nejsilnější zážitek? 
 

Je jich víc. Nepodařená zkratka přes pole... Silný dojem 
na mě zanechala hlavně v tu danou chvíli vlastně jediná 
krize, kterou jsem po cestě měl. Dále neustálý pohled na 
Holešov a samozřejmě příchod do cíle. Vidět cíl po deseti 
hodinách cesty byl krásný pocit. 
 
Vzpomněl sis během pochodu na ty tři parašutisty 
a víš o nich něco? 
 

Vůbec. Jo, vlastně jo. Vlastně jsme se bavili o tom, že 
chodili jakoby stále v kruhu... Něco málo o nich vím.  
Vím, že je tu vysadili, že šli tři noci do Bystřice, že poslali 
přes 800 šifrovaných zpráv. To je asi tak všechno. A ještě, 
že Clay znamená anglicky „zinek“. 
 
Šel bys znovu a udělal bys něco jinak? 

Přestože mi v redakci říkali, že jsem magor, že do toho 
jdu, zážitek to byl úžasný a velmi rád si ho zopakuju. A co 
bych udělal jinak? Zapomněl bych, že existuje slovo 
„zkratka“ a také bych se pokusil sejít z lesa k Bystřici a ne 
až v Chvalčově. A nechal bych hůlky doma. 
 
Byl jsi někdy předtím v Hostýnských vrších? 

Musím se přiznat, že Beskydy mám prochozené křížem 
krážem, ale v Hostýnských vrších jsem ještě nebyl. 

Dagmar Mynářová

VZPOMÍNÁNÍ 
 

V Hostišovských novinách se často píše o různých akcích 
pořádaných Horizontem, Bábinkami, oslavy Dne matek, 
dětí atd. 
A já si vždycky uvědomuju, jak je Hostišová stále živá 
a aktivní, dnes ještě více než dříve, za mého mládí 
a dětství. Na Hostišové se vždycky „žilo“, vždy se našli 
lidé, kteří organizovali, nacvičovali a vymýšleli. 
S nostalgií vzpomínám na „tetinku“ Krupičkovou (dříve 
Zapletalovou), která s námi nacvičovala k MDŽ, Dni dětí, 
na vítání občánků, divadla, básničky a písničky u pomníků 
padlých a jiné. Materiál skoro žádný, jen bujná fantazie, 
básnické střevo a chuť do toho. 
Ne všem byla paní Krupičková po chuti, ale nedá se jí 
upřít, že pro kulturu v obci udělala mnoho. Skláním se 
před ní, když si vzpomenu, jak jsme baletily 
v organtýnových šatečkách a každý pohyb a krok 
vymyslela tetinka. V jiném tančení na písničku Dívenko 
má, panenko modrooká byla nejlepší Mařenka Němcová 
(dnes Vojáčková). Uměla krásně a ladně mávat rukama, 
tetinka ji chválila a já se snažila, abych to taky tak pěkně 

uměla. A ty různé lidové tanečky - Sivá holuběnko, Když 
se ty dřeváčky šněrovaly...., už si ani na všechny 
nevzpomenu. Ale bylo to krásné. 
A divadlo? Božka Jančíková jako „Kaňka z kalamáře“ je 
pro mě nezapomenutelná. 
Na celé toto vzpomínání mě přivedla poznámka 
v březnových Hostišovských novinách o tom, že se blíží 
Dětský den. Mám před sebou tři fotky někdy z roku 1958 
z oslavy MDD na Broďáku. Na jedné tančíme se stuhami, 
na druhé jsou kouzelné muchomůrky a na třetí Dvanáct 
měsíčků. Vzpomínáš, Eliško Hořčicová, Mařenko 
Němcová? Já vzpomínám. A vzpomínám i na ty další 
akce, později nacvičované i jinými, např. Danou 
Fryštackou. 
Moc mě těší, že tato tradice, tato práce s dětmi a pro děti 
a ostatní stále na Hostišové trvá a rozvíjí se. Protože i tyto 
děti jednou zestárnou a budou vzpomínat a při setkání si 
budou říkat: „Vzpomínáš, jak jsme tehdy...“ 
 

Marie Vlková (Pospíšilová) 

 

         VŠÍMÁME SI 
 

Na přelomu dubna 
a května začal 
Horizont pod vede-
ním Petra Vyorala 
a Staníka Kyselého 
zvelebovat Ostrovec. 
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10 Základní škola,  V. Remek 

Co se děje vCo se děje vCo se děje vCo se děje v    hodinách hodinách hodinách hodinách 

anglického jazyka?anglického jazyka?anglického jazyka?anglického jazyka?    
 

Žáci 5. třídy například vytvářeli modely školy, které 
doplnili krátkým povídáním, rozvrhem hodin a symboly 
jednotlivých vyučovacích předmětů.   
Jak se jim školičky povedly, si můžete prohlédnout při 
třídních schůzkách. 
 

Čtvrťáci si zase vyzkoušeli, jaké to je stát se na chvíli 
malířem a ztvárnili básničky o počasí. 

 

A protože jsme probírali nejen témata o počasí, ale 
i o ročních obdobích, 
vzniklo velmi pěkné 
povídání o celém 
roce, z něhož vám 
nabízíme léto a zimu. 
Ostatní, včetně do-
mečků na předpověď 
počasí, je na výstavce 
ve škole.  

Co myslíte, dokázali 
byste to také? 

 
Bc. Marcela 

Langerová 
 
 
 

 

„Správné“ chlap! 
 

Ten správný chlap se jmenuje Vladimír Remek, který 
byl jako první Evropan 2. - 10. 3. 1978 spolu 
s Alexejem Gubarovem v kosmické lodi Sojuz 28 
v kosmu! 
Tehdy o vesnici jménem Hostišová neměl ani ponětí. 
Dnes, kdy mu je 60 let, u chlapů se věk nemusí tajit, 
zabývá se více pozemskými věcmi. 
Před třemi roky, když mě pozval do Evropského 
parlamentu ve Štrasburku jako jeho poslanec, jsme 
měli více času (při pivu) si něco říci o naší obci. 
Musím napsat, že ze všech 24 europoslanců za naši 
republiku je v 732 členném parlamentu nejznámější. 
Jistě je to i tím, čím dříve byl. V parlamentu je také 
italský kosmonaut Guidoni. 
V rámci příprav na červnové volby do Evropského 
parlamentu navštívil i Šumperk, odkud posílá celé 
obci Hostišová pozdrav. Od jeho dvou asistentů – 
jeden je stále v Praze a druhý je s ním v Bruselu 
a Štrasburku – vím, že dostal pozvání do dalších 350 
míst! Říká se, že z kosmu je vidět Velká čínská zeď. 
A co malá moravská víska? V každém případě říká, že 
na naší zeměkouli z vesmírné lodi je nádherný pohled. 
Pozdrav vám všem připojuje i Kvido Janík. 



 
  
 
 
 

zápatí 
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11 Hostišovština  

Skandální odhalení 
 
V redakci Hostišovských novin nastalo zděšení. V bulváru 

se objevila zpráva, že Společnosť pro zachování 

hostišovštiny s. r. o. má jenom jednoho člena. Ten nemá 

ke své činnosti žádné povolení, ani nemá registraci 

u ministerstva vnitra jako nezisková organizace. Proto 

jsme vyslali naši redaktorku, aby zjistila pravý stav věcí. 

Bohužel vám nemůžeme sdělit jméno našeho občana, 

neboť nám to zakazuje nový tiskový zákon. Tak vám jen 

nabídnem přesný obsah rozhovoru. 

Redaktorka: Pane Ju. Pardon, pane občane, překvapilo 

vás toto odhalení? 

Občan: Ani né. Dyť se o tém už dlóho šuškalo po celé 

dědině. 
R: A co tomu říkáte? 

O: Enom to možu objastiť. Společnosť se to jmenuje 

proto, že sbírám materiál ve společnosti u piva v hospodě. 
Ostatně tam si platím i příspěvky sám sobě, občas du do 

mínusu, ale že by mi zebrali propisovačku, to nehrozé. No, 

a to s. r. o. znamená: Sám riskuju ostudu. 

R: Prosím vás, můžu zabrousit do vašeho soukromí? 

O: Možete. U nás néni co ukrasť. 
R: Tak jsem to nemyslela! Mě by zajímalo, jestli vám 

přezdívku „Bizon“ dali estébáci. 

O: Tak to vím přesně. Nedali. Vy mladí víte kuřinec. Tak 

to tehdá na Hostišové chodilo. Dyž bylo moc Marií, tak se 

mosely nejak rozlišiť. Tak byla Maňa Pepova, Maňa 

Zdeňova, Maňa Luďova. A tak by zme mohli pokračovať.  
Tehdá každé věděl, gdo je Klapaňa a gde gdo bévá. 

R: A co ten Bizon? 

O: Paní redaktorko, nebuďte nervní. Mám teprve první 

pivo. Já k temu dondu. Skréte v klidu svoje zmudy, ale 

myslém, že by vám pomohla štamprla a mi taky. Gde zme 

to skončili. Aha, už vím. Ešče jedno! No, aji staří chlapi 

měli svoje přezdívky. Měli zme tu Franz Jozefa, Baťu, 

Forda, Šrougala, Forzajta, Koťátko atd. Další přezdívky 

byly Fred Lahvička, Pechar, Gelengy Gylango, Šita.        

U stolu „lhářů“ sedával Pepa, vlastním jménem František, 

které slyšel spíš na Pepu. Hneď vedle stréček Topas, ten 

míval tabák v krabičce od krému této značky. 

R: A co ten Bizon? 

O: Šmarjá, ženská, moséte měť trpělivosť. Furt mě 
přerušujete. Já potém ztrácám přehled, kolik mám piv. Tož 

abych pokračoval. Potém ti klučiska mladí si taky začali 

dávať přezdívky. Byla doba westernová, tak začali chodiť 
po dědině Žáni, Džimové, Hadi, Brebtové. Potém 

Rumcajs, Řemoš, Hugo, Fous, Burda, Gaťala, Karlos. 

R: Mě zajímá, proč Bizón! 

O: Neřvěte na mě. Teď sem na nekerý zapomněl. Dobře, 

tak Bizon. Chcete to od objevení Ameriky? No, jak vidím 

váš sklené pohled – tak od roku 1957. Třepó se vám ruky, 

nevyléte si tů kofolu. Nechcete rači ferneta? Nechcete, 

dobře vám tak… Vidím, že už vás nemožu dál napínať. 
Tož tenkrát zme bévali v Šestáků, jak je tu včil hospoda. 

Šak do dneška mě to tu tahne. To víte, spomínka na 

děctví. Měl sem to kósek, to víte, jedináček a u nich decek 

kopec. Občas zme dělali výměnný obchody: za dva krajíce 

z máslem = chleba ze sádlem a s cibuló. Tož zme kamoši 

do dneška, ale jednu chvílu mi začali dělat naschvále. Před 

nosem mi zavírali vrata a já sem do nich ze zófalství 

kopal. Oni se chechtali a kterési řekl památnó větu: „Kope 

jak bizon.“ 

A vydrželo mi to 

do dneška. To 

kopání už né, enom 

ta přezdívka. 

R: Toto trvalo. 

A co řeknete na 

závěr? 

O: Oni už zavírajó? 

Ani sem si nevšiml. 

R. Myslela jsem na konec rozhovoru. Jaké máte plány 

a co vás teď zajímá? 

 

          VŠÍMÁME SI 
 

� Hasiči mají nově 
zrepasovanou mašinu. 

 

� Hasičky a hasiči zahájili 
sezónu vítězstvím v po-
hárové soutěži v Rac-
kové a pokračují ve 
výborných výkonech.    
V Okresním kole 
obsadily ženy 4. místo, 
muži 11. místo. 
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12 Pozvánky  

O: Momentálně mě zajímá, kolik má mandel snopů. Až to zjistím, 

dám vám věděť. Na druhó stranu mě zajímá, lesti mi zaplatíte tech 

šest piv a šest velikéch. No, ešče máme chvílu času. Tak vám povím, 

jak na Hostišové vznikl historické šerm. To stréc Manské a stréc 

Matóšů trénovali čaganama u kaple… Nejak ste zbledla, já se vám 

hneď zkraja říkal: Nepřeháňéte to s tó kofoló. 

Poznámka redakce: Po urychleném odvozu paní redaktorky do 

Kroměříže se její stav zlepšil. Dokonce píše básničky. Z jejího 

deníčku jsme jednu vybrali. 

Auto a kočka 

Troubením dávám ti znamení 

uhni 

neposlechlas – ztuhni. 

Ke konci naší návštěvy nám paní redaktorka dokonce zazpívala: 

Když sem šla z Hradišťa po klekání 

zakopla sem o svišťa z nenadání. 

Je vidět, že její nervová soustava se dává dohromady. Přejem brzké 

uzdravení. 

Tento článek je celý vymyšlený. Pokud má 

někdo pocit, že někoho znal, není to pravda. 

Jde o shodu jmen. Můžete věřit jenom 

legendě ze starých spisů, že po Hostišové 

chodili bizoni alias zubři. 
Karel Jurčík 

 

� Inzertní rubrika 
 
Nabídka fotografických prací všeho 
druhu - portréty, společenské, rodinné 
akce. R. Karlík, Hostišová č. 102, mob. 
603 832 995. 
 

 
Otvíráme novou rubriku, kde máte 
možnost zveřejnit, co kdo hledá nebo 
nabízí. Neváhejte proto kontaktovat 
redakční radu. 

Redakce

 
 

HRAJEME SI PRO RADOST 
 
Všem dětem, mladším i starším, bude k dispozici sobotní 
odpoledne 29. srpna 2009. Děti budou malovat stonožku, dělat 
obrázky, náramky, psát přáníčka, vyrábět skládačky, zdobit 
kolíčky na prádlo a jiné dovednosti. Mohou je doprovodit 
rodiče a všichni ochutnat připravené pohoštění. A co s tím? 
Uděláme výstavu v prostorách knihovny, vyzdobíme neútulné 
schodiště a galerii šikovnosti dětí si tak bude moci 
prohlédnout každý návštěvník. Zábavné odpoledne připravuje 
Místní knihovna. 
 

HASIČSKÁ SOUTĚŽ 
 
SDH Hostišová zve všechny na pohárovou soutěž, která se 
bude konat poslední srpnovou neděli 30. 8. 2009 od 14:00 
hod. 
 

KOŠTOVÁNÍ SLIVOVICE 
 
Letošní soutěž o nejlepší tekutou úrodu – slivovici – vypukne 
v sobotu 5. září 2009. Nebude chybět tradiční opékání selátka. 
Soutěžní vzorky můžete odevzdat do zahájení soutěže na OÚ 
Hostišová. 


